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Nieuwsbrief nr. 24, 22 mei 2021 
Afdrukbare versie, zonder links naar de website.  

 

VOORWOORD VAN DE VOORZITTER 
 

Beste mede–Past Rotarians, 

Er schijnt weer hernieuwd perspectief aan de horizon: het vooruitzicht van 

verruiming van het elkaar kunnen ontmoeten na een lange periode van 

beperking gedurende de Corona-tijd. Heel voorzichtig wordt onderzocht in 

hoeverre de leden van onze PR-clubs elkaar tijdens de periodieke 

lunchbijeenkomsten weer kunnen ontmoeten en de draad kunnen oppakken! 

Ik zou het waarderen als u ons op de hoogte kunt houden van de hervatte 

clubbijeenkomsten en wij zullen daarvan -zo mogelijk- in het kort verslag 

doen op de website. 

Ook uw federatiebestuur was onderhevig aan een relatief lange periode 

waarin bestuursvergaderingen en contacten op betrekkelijk grote afstand 

moesten worden georganiseerd en ook wij zien uit naar “oude tijden”. 

Gedurende de afgelopen maanden heeft zich een wijziging in het bestuur 

voltrokken. Tot onze teleurstelling heeft de penningmeester, Paul Winkes, zich om persoonlijke redenen moeten 

terugtrekken als bestuurslid. Uiteraard respecteren wij zijn besluit. Zijn taak wordt in de komende maanden 

waargenomen door onze secretaris, Emmy Witbraad. Vanaf deze plaats roep ik belangstellenden voor de vacante 

functie op zich te melden. Enige affiniteit met financiële zaken is gewenst. Laat ons via een mail, brief of 

telefoontje weten of u deze plaats in het bestuur zou ambiëren. 

Het bestuur wenst u een zonnige en zorgeloze zomer. 

Met hartelijke groet,   

Rob van der Heijden, voorzitter Federatie 
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DE CORONAPANDEMIE REMT DE VORMING VAN NIEUWE CLUBS  

Er zijn bij het Federatiebestuur op het ogenblik acht initiatieven 

aangemeld voor de vorming van een nieuwe club. Bij twee ervan is 

de procedure al enige tijd gevorderd tot het officieel installeren 

van de club, maar vanwege de Coronapandemie is dat uitgesteld. 

Twee andere initiatieven zijn ver gevorderd en zullen binnenkort 

ook het stadium bereiken dat installatie aan de orde is. Dit 

betekent dat zodra er weer fysieke bijeenkomsten mogelijk zijn er 

snel vier nieuwe clubs tot de Federatie zullen toetreden. 

Vier andere initiatieven verkeren in een pril stadium, maar ook 

daar werkt de Coronapandemie remmend omdat die verhindert om fysiek met belangstellenden bij elkaar te 

komen en het besluit te nemen om door te gaan. De initiatiefnemers wachten tot dat wel kan. 

 

Tjeert ten Wolde, 

Webmaster en Commissaris clubvorming Noord-Nederland 

………………….. 

DE CLUB KENNEMERLAND KWAM BUITEN BIJEEN 
(17 mei 2021, 15 aanwezigen) 

Een bijzondere dag, want voor het eerst in 

8 maanden mochten wij weer bijeenkomen. 

Weliswaar op maandag en buiten, maar de 

voorspelde regen bleef grotendeels uit en de 

heren hadden zich warm gekleed. 

Voorzitter Peter Smits opende de 

bijeenkomst, allen hartelijk welkom 

hetende. Er waren een paar mededelingen 

over het wel en wee van een aantal 

clubleden. 

Vanuit de groep werd er lovend gesproken 

over de wekelijkse berichten, die onze 

Voorzitter trouw rondstuurde. Hij voelt 

zich vereerd maar zei dat het hem erg 

geholpen heeft de donkerste Corona-dagen 

te overleven. 

Verder werd er per tafel van 2 gezellig gekeuveld, aangemoedigd door 1 drankje van ‘Groenendaal’ en eentje van 

de Penningmeester. Lunch werd opgeluisterd door een soepje, terwijl er keuze was tussen een uitsmijter of 2 

kroketten met brood. 

Het voorstel van Voorzitter om te proberen dit gebeuren over 14 dagen te herhalen werd bij acclamatie 

aanvaard. 

 

Richard de Nerée, Secretaris 
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CPR VLIETSTREEK HIELD EEN CLUBBIJEENKOMST IN EEN 

HOOIBERG 

 
De club Vlietstreek maakt gebruik van een horecagelegenheid die gevestigd is in een voormalige boerderij. Op 

het erf staat een hooiberg die van bestrating is voorzien en die daarmee dienst kan doen als terras. De club 

probeerde op dinsdag 11 mei 2021 of het mogelijk was om daar een clubbijeenkomst te houden, uitgaande van 

het feit dat bijeenkomen op een terras weer is toegestaan, dat vrijwel alle clubleden gevaccineerd zijn en dat de 

basisregels voor het voorkomen van coronabesmettingen kunnen worden toegepast. De foto toont de opstelling 

(rechts waren nog een paar plaatsen). 

Een aantal clubleden had de fysieke clubbijeenkomsten die vorige zomer werden gehouden aan zich voorbij laten 

gaan of had niet deelgenomen aan de Zoom-bijeenkomsten die daarna kwamen. Veel van hen kwamen nu wel en 

het was goed hen weer te zien. Van de 21 leden van de club waren er 16 aanwezig. 

Het eerste punt van het programma bestond uit een borrel, die grotendeels staand en buiten de hooiberg werd 

gehouden. Daarna volgde een broodjesmaaltijd in de hooiberg en een korte huishoudelijk vergadering. De lezing 

die gepland was om in een Zoom-bijeenkomst te houden werd gecanceld omdat die gebaseerd was op een 

PowerPointpresentatie. En daarmee hebben wij het zwakke punt van zo’n terrasbijeenkomst te pakken: het is in 

principe nog wel mogelijk om een scherm en een beamer op het terras op te stellen, maar er zal doorgaans te veel 

storend licht zijn om de plaatjes goed zichtbaar te krijgen. Toch zal ook de volgende clubbijeenkomst van 

Vlietstreek vermoedelijk weer in de hooiberg worden gehouden. Elkaar fysiek ontmoeten telt nu even zwaarder 

dan het genieten van een lezing met plaatjes. 

 

 

Tjeert ten Wolde, Webmaster en lid van CPR Vlietstreek 
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DE CLUB BOLLENSTREEK IS OOK GAAN ZOOMEN 

21 APRIL 2021 

De gezellige lunches in De Engel mochten niet meer. Eerst nog even op 1 ½ meter van elkaar en vervolgens naar 

eigen huis en tuin verbannen. Die Corona toch. En iedereen wist het beter hoe die C. te verslaan, Tientallen 

deskundigen die elkaar regelmatig bleven en nog steeds blijven tegenspreken. Het kabinet kon het ook nooit goed 

doen. De zorgmensen kwamen onder druk, maar ook de horeca, de ondernemers en uiteindelijk de hele 

bevolking hielden het niet meer vol. Maar dan de Past Rotarians van de Bollenstreek. Die gingen zoomen! 

 

 

Onder leiding van bovenmeester Arthur, ingefluisterd door Probusclub-vriend Alfred Pop, gingen we aan de 

ZOOM. Met veel vallen en opstaan. Er ging helaas nog veel mis met inloggen, wifi-verbindingen en geluid. Maar 

na veel testen zagen en hoorden we elkaar in de meest beeldige achtergronden. Paul nam ons mee in zijn 

privémuseum, Wim vertelde over het WASA-museum in Stockholm en Cor over de VOC, allemaal uiterst 

leerzaam. 

Inmiddels had Joop de taken van Arthur overgenomen., maar hij bleek uiterst selectief in de leden die hij voor 

zijn eerste zoom sessie had uitgenodigd. Maar een extra test meeting loste ook dit op. 

Vervolgens gunde Joop ons een blik in zijn (grote) kennis van de klassieke muziek, die hij via de jazzmuziek 

overbracht op zijn kleindochter. En zelfs Joop bleek verward te kunnen raken in de samentrekking van Jazz in 

het klassieke repertoire. Vervolgens heeft Henk ons berookt, eerst met chloor (maar toen gingen we allemaal 

dood) en later met een schonere versie, om die narigheid later uit te spugen in een antieke kwispedoor. 

 

En zo gaan we door; elke tweede dinsdag om 12.00 uur. 

 

Tekst: Paul Vogels.  

Website: Arthur Karl 
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MAANDBERICHT APRIL 2021 VAN CPR ‘S-GRAVENHAGE 

Dinsdag 13 april 2021, ZOOM-vergadering 

Deelnemers: 14 

Spreker: Piet Kreijger; presentator: Alexander Heldring 

Onderwerp: MODERNE KOSMOLOGIE 

Voorzitter Alexander opende de bijeenkomst met een woord van welkom aan ons nieuwe lid Jan van Selms. Het 

was de bedoeling, dat Jan in onze bijeenkomst van 22 september 2020 met de club kennis zou maken, maar ten 

gevolge van de corona-maatregelen heeft hij daartoe nog geen kans gehad. We kunnen hem vooralsnog alleen via 

de ZOOM ontmoeten. Vervolgens spreekt Alexander enige woorden ter nagedachtenis van J. P. van Heuven 

Goedhart, de eerste Nederlandse VN Hoge Commissaris voor de Vluchtelingen en complimenteert hij Jan Meijers 

met het succes van zijn “oude bedrijf” Bos Kalis voor het klaren van de klus in het Suezkanaal. 

 

Onze inleider, Piet Kreijger, heeft bij de bijeenkomst van 22 december 2020, toen hij sprak over “de historie van 

de natuur” ons al ingeleid in een natuurkundige visie van het leven op de planeet aarde. Nu heeft hij met een 

prachtige serie power-point plaatjes gesproken over wetenschappelijke waarnemingen vanaf de aarde voor zover 

die in de periode vóór 1990 hebben plaatsgevonden. 

De titel van zijn voordracht was: “Moderne Kosmologie”, waarbij 

hij kosmologie definieerde als de wetenschap, die de globale 

structuur en evolutie van het heelal bestudeert. 

De eerste wetenschappelijke waarneming is gedaan door 

Copernicus in 1530: de aarde draait om de zon. Eerst volgde daarop 

protest door de kerk, maar het leidde uiteindelijk niet tot een straf. 

Er kwam een grote vooruitgang na 1880: Michelson mat de 

lichtsnelheid, die onafhankelijk bleek te zijn van de richting. Een 

snelle ontwikkeling van inzichten vond plaats door o.a. Planck 

(1902), Einstein (1915), de Sitter (1912) en Hubble (1929). 

Lemaitre (1931) komt met een model van het ontstaan van het heelal gebaseerd op de Oerknal. In de Aardse 

natuurkunde is het in een singulier punt vrijkomen van materie in vacuüm bekend als paarvorming. De Oerknal 

is mogelijk een vergrote uitvoeringsvorm. Een enorme hoeveelheid energie bij extreem hoge temperatuur van 

meer dan 10 tot de macht 10 graden Kelvin. De energie zet uit en koelt af en condenseert door de vorming van 

waterstof (materie). Na 400000 jaar is er zoveel waterstof gevormd dat de waterstof samenklontert tot wolken, 

die tenslotte zonnen worden. In de zon zijn de druk en temperatuur zo hoog dat waterstofkernen fuseren en de 

elementen ontstaan. 

Het werk van Lemaire wordt aangevuld door Gamov en Alpher (1946) en Guth en Lind (1987) en er kwam een 

sluitend verhaal van waterstofnevels, zonnen en het einde van het leven van een zon met een koude neutronenster 

als restant. Planeten waren bij andere zonnen nooit waargenomen. 

Nadat de ruimtevaart in 1990 voldoende was ontwikkeld, kwamen de ruimtetelescopen en meetsondes 

beschikbaar en waarnemingen werden kwalitatief veel beter. Het waarnemen van planeten werd mogelijk. Er zijn 

er thans meer dan 4000 gemeten met een aantal waarvan de omstandigheden, temperatuur, vaste bodem, water en 
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zeeën, leven op aarde mogelijk is. Ook is er vastgesteld dat de rotatie van zonnestelsels alleen verklaard kan 

worden door ZWARTE materie in het midden van de stelsels aan te nemen. Het steeds sneller uitdijen van het 

heelal eist energie. Dat wordt nu toegeschreven aan ZWARTE energie. Samenstelling: energie 70% zwart, 

0,005% fotonen; materie 26% zwart, 3,5% niet en 0,5% wel zichtbaar. 

De conclusie luidt: we zijn er nog niet. 

De power-point-plaatjes zijn na afloop van de lezing aan de leden per “We Transfer” toegezonden. 

 

Dinsdag 27 april 2021, ZOOM-vergadering 

Deelnemers: 13 

Spreker en presentator: Alexander Heldring 

Onderwerp: DE ISRAELISCHE BELANGENBEHARTIGING DOOR DE NEDERLANDSE 

AMBASSADE TE WARSCHAU 1967 – 1990 

Onze voorzitter, spreker en presentator opende de bijeenkomst met het gedicht “Oranje boven” van Corrie Vonk 

(1964) dat hij citeerde uit een boek, dat de spreker cadeau had gekregen van Floor Kist. Het boek draagt de titel: 

Treasury of Humour. 

Als gevolg van de overwinning van Israël op zijn Arabische buren tijdens de zesdaagse oorlog in juni 1967 

verbrak het toenmalige communistische Polen, op instigatie van de Sovjet-Unie, de diplomatieke betrekkingen 

met Israël. De Nederlandse ambassade te Warschau heeft toen, op verzoek van de Israëlische regering, gedurende 

een periode van meer dan 20 jaar de Israëlische belangen in Polen behartigd. Als jeugdig diplomaat was Alexander 

van medio 1967 tot het eind van 1969 het hoofd van de Israël sectie op de Nederlandse ambassade. 

In zijn presentatie is Alexander ingegaan op de vreselijke gebeurtenissen, die de Joodse gemeenschap in Polen 

sinds de jaren dertig van de vorige eeuw zijn overkomen. Tijdens de tweede wereldoorlog is het aantal Poolse 

inwoners van Joodse afkomst afgenomen van 3,5 miljoen tot 240.000. Na pogroms in 1946 en antisemitische 

rellen zijn in 1946 100.000 Joden geëmigreerd, zodat er omstreeks 1950 nog maar 90.000 mensen met een Joodse 

afkomst in Polen woonachtig waren. Na de stichting van de Israëlische staat in 1948 was Polen een van de eerste 

landen, die de nieuwe staat erkenden, maar in 1967 heeft Polen op dictaat van de Sovjet-Unie de betrekkingen 

met Israël verbroken. Alexander heeft uitgelegd wat de heftige gevolgen daarvan waren voor de kleine Joodse 

gemeenschap in de communistische staat en wat de belangenbehartiging door de Nederlandse ambassade inhield. 

Belangrijk daarbij was de hulp van de Nederlandse ambassade aan Poolse Joden, die wilden emigreren en 

daarvoor van onze ambassade een visum kregen. 

Van de lezing is een bandopname gemaakt, die via We Transfer is toegestuurd aan de leden, die daarvoor hun 

belangstelling hadden kenbaar gemaakt. 

 

Op dinsdag 11 mei a.s. om 12.00 uur zal er weer een ZOOM-sessie van onze club plaatsvinden, waarbij 

Walter Henny (broer van ons lid Axel en bekend in onze club vanwege zijn bijzonder interessante 

voordracht in december vorig jaar) de spreker zal zijn. Voor 25 mei, 8 juni en 22 juni zijn er nog ZOOM-

voordrachten gepland. 

 

Secretaris: H. Franken 
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ZOOM-BIJEENKOMST VAN CPR DE RANDMEREN OP 21 APRIL 2021 

Opening: Voorzitter heet allen hartelijk welkom in het bijzonder de spreker van vandaag Peter Bentum, 

penningmeester van de hospice in Dronten. Eerst wordt uitgebreid gesproken over de mooie tulpen in Flevoland. 

Verder deelt de voorzitter mee dat Wim Roorda niet meer meedoet zolang we Zoom-vergaderen. 

Roelof deelt mede dat in het vervolg, zolang we Zoom-vergaderen, we de 1e en de derde woensdag van de maand 

bijeenkomen en de eventuele derde dinsdag niet. 

Jarigen: 2 

Zieken: Bert was erg blij met de tulpen en voorzitter vraagt Bert een kaart te sturen. 

Secretaris: Heeft een verwerkersovereenkomst ontvangen van de Federatie. Hij zal deze ter controle toezenden 

aan Rutger en Otto. 

Programmacommissaris: Volgende Zoom-bijeenkomst op 5 mei. 

Dan zal spreken Erik de Vries met als onderwerp: 

“Epidemieën in de afgelopen eeuwen.” 

 

Hierna volgt de zeer interessante lezing van Peter 

Bentum over het Hospice Dronten waarna vele 

vragen worden gesteld en beantwoord over o.a. de 

ervaringen, de organisatie en de eventuele uitbreiding. 

Sluiting: de voorzitter dankt de spreker hartelijk en 

wenst allen wel thuis. 

 

 

Leendert van Saarland, secretaris 

 

Opmerking van de webmaster: Bijzonder is dat de lezing van Peter van Bentum en de daaropvolgende 

discussie is opgenomen en op YouTube is gezet. De leden van de club kunnen de opname daar bekijken. 

………………… 

DE FEDERATIE ZOEKT EEN NIEUWE PENNINGMEESTER 

Vanwege gezondheidsredenen heeft Paul Winkes zijn lidmaatschap van het 

bestuur van de Federatie onverwachts moeten beëindigen. Paul vervulde de 

functie van penningmeester. Emmy Witbraad, de secretaris, heeft het 

penningmeesterschap tijdelijk overgenomen. Het bestuur is begonnen met het 

zoeken naar een nieuwe penningmeester. 

 

Tjeert ten Wolde, Webmaster 

 


